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دبیر کل حزب مردم سالاری:
تحریم ها یکی از موانع مهم پنج گانه بر سر راه توسعه 

شرکت های دانش بنیان 
دبیرکل حزب مردم سالاری پنج مانع جدی بر سر راه شرکت های دانش بنیان را 
تشریح کرد. مصطفی کواکبیان، دبیرکل حزب مردم سالاری در دومین همایش 
توانمندی ها و چشــم انداز شــرکت های دانش بنیان با اشاره به اینکه پنج مانع 
جدی بر ســر راه شــرکت های دانش بنیان وجود دارد این پنج مانع را به شرح 

زیر برشمرد: 
* مانع اول دولتی بودن هشتاد درصدی اقتصاد در ایران است.

* مانع دوم عدم شفافیت است که بسیار مهم است، شرکت های دانش بنیان هر 
چقدر هم تلاش بکنند با عدم شفافیت که زمینه ساز فساد هم هست، کارهای 

آنها خنثی می شود.
* مانع ســوم عدم عدالت اســت، عدالت لازمه ی توســعه اســت و بدون آن 

شرکت های دانش بنیان نمی توانند رشد کنند.
*مانع چهارم تحریم اســت، هر چقدر هم تلاش کنیم باز هم با وجود تحریم، 
کاســتی هایی وجود خواهد داشــت. اشــکالی ندارد که با خود ترامپ مذاکره 

مستقیم داشته باشیم.
*مانع پنجم نپذیرفتن FATF است. حتی روسیه و چین هم بدون پذیرفتن 

FATF از سمت ما نمی توانند به راحتی با ما همکاری کنند.

ویژه

رئیس قوه قضائیه:
تاکنون در کوچک سازی دولت توفیق نداشته ایم

رئیس قوه قضائیه گفت: علی رغم سیاســت ها و برنامه های اتخاذ شده و مدوّن، 
تاکنون در امر کوچک سازی دولت توفیق نداشته ایم.

به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام محسنی اژه ای 
طی ســخنانی در نشســت با مدیران ارشد بنیاد مســتضعفان انقلاب اسلامی، 
اظهار کرد: یکی از مســائل در کشور ما موازی کاری هاست؛ در امور مختلفی در 
کشور بعضاً چند دستگاه و نهاد به عنوان متولی حضور دارند؛ حتی ممکن است 
بخش خصوصی نیز در آن امور، ورود و مدخلیت داشــته باشــد؛ در اینجا باید 
سازوکار مدونی داشته باشیم که با تعیین اولویت ها و ظرفیت های هر بخش، امور 
مشترک محوله را میان بخش های مختلف به گونه ای سامان دهد که با یکدیگر 
موازی کاری نداشــته باشند؛ باید توجه داشــت که اینگونه موازی کاری ها سبب 
اتلاف وقت و سرمایه در کشور می شود؛ بنیاد مستضعفان از جمله نهادهایی است 
که با بخش های مختلفی از کشور در زمینه های متنوعی دارای مأموریت مشترک 
است؛ برای نمونه در این رابطه می توانیم به مقوله محرومیت زدایی و رسیدگی به 
مناطق محروم اشاره کنیم؛ بر همین اساس، ضرورت ایجاب می کند که سازوکار 
معینی تعریف شود تا میان دستگاه ها و بخش هایی که دارای مأموریت مشترک 
هســتند یک تقسیم کار اصولی صورت گیرد و اولویت ها و ظرفیت های هر کدام 
مشخص گردند تا بدین وسیله از موازی کاری های احتمالی پیشگیری شود. رئیس 
دســتگاه قضا بیان داشت: اعتقاد من آن است که در هر سازمان و نهادی، مقوله 
مدیریت و نیروی انسانی متخصص و کارآمد، اهمیت بیشتری نسبت به بودجه 
و اعتبار آن ســازمان و نهاد دارد. متاسفانه بعضاً شاهد هستیم که در کشور ما، 
مســائل جناحی و سیاسی بر مباحث مدیریتی سایه می افکند و بعضاً توانمندی 
یک مدیر در رســاندن یک دســتگاه به اهدافش را لحاظ نمی کنیم و صرفاً به 
واسطه مسائل جناحی و سیاسی در امر انتصاب ها عمل می کنیم. خوشبختانه در 
بنیاد مستضعفان تاکنون از مدیران توانمندی استفاده شده است و این مدیران 
کاملًا با مســائل و ماموریت های اقتصادی و اجتماعی بنیاد آشــنایی داشته اند، 
در بنیاد مســتضعفان شاهد حضور مدیرانی بوده ایم که از قدرت تصمیم گیری، 
خطرپذیری و جسارت در تصمیم گیری برخوردار بوده اند؛ اینها از جمله خصایص 

مهم مدیریتی است که باید در زیر مجموعه ها نیز تکثیر شود.
رئیس قوه قضائیه گفت: کارآمدی و چابکی نیز از جمله شاخصه های مهم در هر 
دستگاه و نهاد است؛ هر دستگاه و نهادی اعم از قوه قضائیه و بنیاد مستضعفان 
و ... بایــد ارزیابی جامعی را به عمل آورند که آیا میان ســاختار و نیروهای آنها 
به لحاظ کمی و کیفی و مأموریت های شــان تناســب وجود دارد یا خیر؟ چند 
ســالی است که در سیاست ها و برنامه های کشور مدام مطرح می شود که دولت 
باید کوچک و چابک شــود و تصدی گری آن کاهش یابد و بخش های دولتی و 
شــبه دولتی در امور اقتصادی و سایر امور رقیب مردم نباشند؛ حال باید پرسید 
آیا این مقولات تحقق یافته است یا خیر؟ علی رغم سیاست ها و برنامه های اتخاذ 
شده و مدوّن، تاکنون در امر کوچک سازی دولت توفیق نداشته ایم؛ به اعتقاد من، 

بنیاد مستضعفان در این حوزه می تواند منشا اثر باشد.
محسنی اژه ای اظهار کرد: شفافیت و انضباط در امور در همه بخش ها و نهادها از 
جمله در بنیاد مستضعفان، بسیار مقوله پر اهمیتی است؛ این شفافیت و انضباط، 
صرفاً منحصر به مســائل مالی نیز نمی شود. تمام امور ما در بخش ها و نهادهای 
مختلف باید شــفاف و منضبط باشــند به گونه ای که چنانچه این امور در سطح 
عمومی مطرح شــود هیچگونه نگرانی از بابت ابعاد مختلف آن نداشته باشیم و 
بتوانیــم از برنامه ها و قراردادهای خود به صورت متقن دفاع کنیم و آنها را برای 
مــردم و جامعه تبیین کنیم. رئیس قوه قضائیه گفت: موضوع اســناد مرتبط با 
اراضی یک منطقه وســیع در حوالی تهران که سابقه آن به دوره قاجار می رسید 
و در طول اعصار و ادوار همواره مطرح بوده و برای مردم مشــکلاتی ایجاد کرده 
بود، چند ســال پیش در قوه قضائیه حل و فصل شد؛ ما این اقدام را با شفافیت 
و انضباط کامل انجام دادیم و همواره حاضریم از کاری که کرده ایم دفاع کنیم و 
ابعاد مختلف آن را تبیین کنیم. رئیس دستگاه قضا بیان داشت: یکی از مشکلات 
ما در کشــور آن است که بعضاً مرعوب فضاسازی ها می شویم؛ حال آنکه ما باید 
با برنامه ریزی متقن و اقدامات تخصصی، امور را طرح ریزی کنیم و طراحی پیاده 
شده را با قدرت اجرایی سازیم و در این مسیر از فضاسازی ها نهراسیم و به واسطه 
فضاســازی ها از اجرای برنامه مدون و عالمانه طراحی شده عقب نشینی نکنیم. 
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: ما پیش از این، قاضی مستقر در بنیاد مستضعفان 
داشتیم، اکنون نیز اعلام آمادگی می کنیم که در چارچوب موازین قانونی، برای 
پیشبرد امور بنیاد در راستای منافع کشور و مردم، شعب تخصصی قضایی مرتبط 

با امور بنیاد ایجاد کنیم.
وی خاطرنشان کرد: همه نهادها و دستگاه های کشور از جمله بنیاد مستضعفان 
باید از معاونت حقوقی قدرتمندی برخوردار باشند تا در مرافعات و دعاوی قضایی، 
با اتقان و اســتحکام از حقوق دستگاه و نهاد متبوع خود دفاع کنند. رئیس قوه 
قضائیه در پایان گفت: از اقدامات بنیاد مستضعفان در حوزه مسئولیت هایی که 
دارد، چه در حوزه های اقتصادی و چه در حوزه های اجتماعی، قدردانی می کنیم 
و امید داریم این نهاد انقلابی در پیشبرد امور و وظایف محوله توفیقات روزافزون 

داشته باشد.

عدلیه

سوال معنادار سعید حجاریان از سعید جلیلی
تئوریسین اصلاحات در توئیتی نوشــت: آقای جلیلی، درباره پرونده کرسنت 

می گویند جای متهم در دادگاه است نه صداوسیما.
سعید حجاریان، نظریه پرداز سیاسی   تئوریسین اصلاحات، در شبکه اجتماعی 
ایکس از ســعید جلیلی پرســید: »آقای س. جلیلی، درباره پرونده کرســنت 

می گویند جای متهم در دادگاه است نه صداوسیما.
 از این انقلابیِ قانون مدار خواهشمندیم درباره عدم برگزاری دادگاه سران جنبش 
ســبز اظهارنظر بفرمایند. ضمناً اساس تصمیم »شعام« در دوره دبیری ایشان، 

به لحاظ شکلی و ماهوی زیر سؤال بوده و نیازمند رسیدگی است.«

درخواست رئیس جبهه اصلاحات از رئیس جمهور
رئیس جبهه اصلاحات ایران خواستار استرداد و اصلاح لایحه تامین امنیت زنان 

در برابر خشونت توسط دولت شد.
آذر منصــوری رئیس جبهه اصلاحــات ایران در نامه ای خطاب به مســعود 
پزشــکیان رئیس جمهور، لایحه »تامین امنیت زنان در برابر خشــونت« را از 
محتوا تهی شده توصیف کرد و خواستار استرداد این لایحه از مجلس و اصلاح 

آن توسط دولت شد.
رئیس جبهه اصلاحات ایران در خصوص این لایحه که به »پیشگیری از آسیب 
دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر ســوء رفتار« تغییر عنوان داه شده، 
در شــبکه ایکس نوشت:»در نامه ای به رئیس جمهور خواستار استرداد لایحه 
»تامین امنیت زنان در برابر خشــونت« که متاســفانه هم از محتوا تهی و هم 
عنوان آن به »پیشــگیری از آسیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر 

سوء رفتار« تغییر نام داده، توسط دولت و اصلاح آن شدم.«

سوشیال

عضو کمیسیون امنیت ملی:
ترور دو قاضی دیوان عالی کشور 

براساس پروژه نفوذ بوده است
عضو کمیســیون امنیت ملی درباره ترور دو قاضی دیوان 
عالی کشور گفت: من هم معتقدم که پروژه نفوذ بوده است 
و باید دستگاه های حساس مثل قوه مقننه، قوه قضائیه یا 
قــوه مجریه از هر جهت به موضوع نفوذ اهمیت دهند و به 
تشــدید مراقبت های حفاظتی اهمیت داده و نهایتاً سعی 
کنند که ضریب اطمینان حفاظت از شــخصیت ها را ارتقا 
داده همچنین ضریب حفاظت از ایمنی تشکیلات  دولتی را 
افزایش دهند تا از هرگونه مقاصد شوم دشمنان جلوگیری 

شود.
یعقوب رضازاده عضو کمیســیون امنیت ملی در گفت وگو 
بــا خبرنگار ایلنا، درباره ترور دو قاضی دیوان عدالت اداری 
و اینکه گفته می شــود موضوع نفوذ در ترور این دو شهید 
مطرح اســت، گفت: حجج اسلام شــهید رازینی و شهید 
مقیسه هر دو از قضات شــریف قوه قضائیه و دیوان عالی 
کشور بودند و شــهادت آن دو موجب تعصب و تألم همه 

دلسوزان و خدمتگزاران به نظام شد.
وی ادامه داد: ریاست دیوان عالی کشور در این زمینه بحث 
نفوذ را مطرح کرده اند. قطعا من نظر ایشان را تایید می کنم 
چون اگر موضوع شخصی بود یا موضوع انفرادی بود به خود 
این فرد باز می گشــت اما این فرد؛ نه خودش، نه خانواده و 
نه بستگان درجه یکش هیچگونه پرونده قضایی یا تخلفاتی 

نداشتند.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شــورای اسلامی تصریح کرد: به نظر من سازمان منافقین 
خلق و همچنین رژیم صهیونیستی به انواع مختلف سعی 
می کنند از جنبه های مختلف اقتصادی یا سیاسی یا مالی یا 
به نوعی اخلاقی یا هر نوع نفوذی که می توانند، یک فرد را 
تحت تاثیر خودشان قرار دهند و اقدامات خودشان را داشته 
باشــند. قطعاً کاری که این فرد ضارب انجام داد و موجب 
شهادت این دو بزرگوار شد موضوعی هدایت شده از سوی 
ســازمان های منافقین و سازمان های جاسوسی وابسته به 

رژیم صهیونیستی بوده است.
وی با اشاره به پروژه نفوذ گفت: متاسفانه ما این عامل نفوذ 
را در چند سال گذشته هم داشته ایم مقام معظم رهبری هم 
این موضوع را یک تهدید بزرگ دانستند. این موضوع هم به 
پروژه نفوذ برمی گردد و باید دستگاه های حساس مثل قوه 
مقننه، قوه قضائیه یا قوه مجریه از هر جهت به موضوع نفوذ 
اهمیت دهند و به تشــدید مراقبت های حفاظتی اهمیت 
داده و نهایتاً ســعی کنند که ضریب اطمینان و حفاظت از 
شخصیت ها را ارتقا داده و همچنین ضریب حفاظت ایمنی 
تشکیلات  دولتی را افزایش دهند تا از هرگونه مقاصد شوم 

دشمنان جلوگیری شود.
این نماینده مجلس در پاســخ به این سوال که با توجه به 
اینکه شــما گفتید این اتفاق بر اثر پروژه نفوذ بوده اســت 
آیا لازم اســت که دستگاه ها دقت بیشتری در جذب افراد 
داشته باشند چراکه گفته شده فرد ضارب حدود ۱۰ سال 
در این محیط کار می کرده اســت، گفت: حالا ایشان ۱۰ 
ســال در این محل فعال بوده اما عوامل جاسوسی دشمن 
شاید بیشتر از ۱۰ سال یا شاید ده ها سال در یک سازمانی 
هدایت شــده خدمت کنند و آنجا مشغول باشند و ضربه 
خودشان را بعد از ۲۰ سال یا ۱۵ سال بزنند. لذا به نظر من 
بحث همان تشدید ضریب امنیتی و حفاظتی شخصیت ها 
و حفاظت از اسناد و مدارک است. رضازاده تصریح کرد: ما 
درباره حفاظت از شخصیت ها صحبت می کنیم اما در حوزه 
حفاظت از اسناد و مدارک هم آسیب خورده ایم، از حفاظت 
فیزیکی تاسیســات هم ما آسیب خورده ایم یعنی به نوعی 
بعد از پیروزی انقلاب تا به حال از انواع مختلف ضریب های 
حفاظتی که متاسفانه پایین بوده ایم، آسیب هایی خوردیم 
که باید ســعی کنیم از آن آسیب ها درس عبرت بگیریم و 

ان شاالله ضعف های حفاظتی را از بین ببریم.

ابطحی:
باید تهدید را به فرصت تبدیل کنیم

دونالــد ترامپ امروز دومین دوره حکومت بر کاخ ســفید 
را شــروع کرد تا نه تنها فقط مردم آمریکا، بلکه کلِ نظام 
بین الملل در انتظار سیاست های این چهره فوق جنجالی 
باشــند. ناگفته پیداست، بازگشت ترامپ به قدرت به طور 
ویژه برای ایران موضوعی حساسیت برانگیز به شمار می آید. 
این درســت که ایالات متحده دیگر در موضوع هسته ای 
رای نــدارد، اما همه می دانند، کلید قفل تحریم های ایران، 
چه با برجام چه بی برجام در دستان آمریکا و به طور ویژه 

ترامپ است.
محمد علی ابطحی، عضو مجمع روحانیون مبارز در توئیتی 
ترامپ را »شمشــیر دولبه خوانده بــود«  در این رابطه در 
گفت و گو با رویداد ۲۴ اظهار داشت: شکی نیست، بازگشت 
ترامپ به قدرت تاثیرات بســیار فراوانی در ســطح جهانی 
دارد، طبیعتــا یکی از کشــور هایی که باید بــه این اتفاق 

حساس باشد، ایران است.
وی افزود: در واقع شخصیت آقای ترامپ شخصیتی متفاوت 
است. سیاســت و دیپلماسی سنتی که می خواهد به همه 
دنیا تعمیم بدهد، با توجه به اینکه آقای ترامپ یک شمشیر 
دولبه اســت. یعنی هم می تواند فرصت خوبی باشد و هم 
می تواند، به طور جدی تهدیدزا باشد. دوره ترامپ دوره ای 
مهم است. برای اینکه بتوانیم این دوره را به فرصت تبدیل 
کنیم. فعال سیاسی اصلاح طلب در ادامه گفت: مساله، اما 
چیزی جز این نیست که ترامپ به شدت دوشخصیتی است 
و به همین دلیل معولا رفتار هایی از او دیده می شود که از 
سیاسیون و مسئولان مشاهده می شود. حالا با این شرایط 
ما شــدیدا نیازمند رفع تحریم ها هستیم، چرا که تحریم 
واقعا کمر ما را شکســته و حتی می توان گفت، خرد کرده 
است. پس لازم است، راهی پیدا کنیم و به نوعی با آمریکا 
مذاکره کنیم که از دردســر تحریم ها خلاص شویم. البته 
همه می دانیم، تعامل با آمریــکا و به ویژه با دونالد ترامپ 
چقدر دشــوار است. او با اشــاره به ذهنیت کاملا منفی ای 
که در درون نظام حاکمیتی نســبت به آمریکا وجود دارد، 
افزود: لازم اســت، اهمیت حل اختلاف با ایالات متحده به 
طور کارشناســانه مورد بررسی جدی قرار بگیرد. روابط ما 
و آمریکا تیره و تار اســت و لازم است در این موضوع مهم 
سیاســت دیگری را پیش بگیریم. مساله آمریکا مساله ای 
متفاوت در سپهر سیاســی قلمداد می شود. البته باید هم 
از جوزدگی پرهیز کنیم و هم غفلت بیش از حد نداشــته 
باشــیم. این چهره سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: بنده 
معتقدم، ظرفیتی وجود نــدارد که بتوانیم با دولت ترامپ 
به تعامل برسیم و امیدوار به کمتر شدن مشکلات باشیم؛ 
بنابراین در کنار اینکه تــلاش می کنیم، مقدمات برچپده 
شــدن تحریم ها فراهم شــود، باید به الزام های مدیریت 
اقتصادی در شرایط تحریم هم توجه کنیم تا بلکه بتوانیم، 
از بحران عبور کنیم. ابطحی یادآور شد: ترامپ همان ترامپ 
اســت. اما به هرحال شرایط نسبت به قبل تغییر زیادی به 
خود دیده است؛ بنابراین امیدواریم شرایط طوری شود که 

از شر محدودیت های بین المللی خلاص شویم.

مجلس

احزاب

احتمالات بر ســر »مذاکــره ایران و 
تبدیل  اخیر  هفته هــای  آمریکا« طی 
رسانه ای  فضای  در  محوری  موضوع  به 
و سیاسی شده اســت و سیگنال های 
دولت  و  ایران  مقامات  از سوی  ارسالی 
جدید آمریکا نیز این احتمال را جدی 

تر کرده است.
در این میان، عباس عبدی، فعال سیاســی 
اصــلاح طلــب، در گفت و گویــی مکتوب 
دربــاره مذاکره با آمریکا بیــان کرد: »ایران 
می تواند گفت وگو کند ولی به نتیجه نرسد. 
مثــل مذاکرات ۸ ماه پیــش حماس که به 
نتیجه نرسید ولی الان پذیرفته اند. بدون آن 
مذاکرات بی نتیجه، امروز ایده ای برای توافق 

وجود نداشت.«
وی درباره احتمال کارشکنی تندروها گفت: 
»بطور کلی تندروها دنبال جنگ هســتند و 

به کمتر از آن رضایت نمی دهند. نانشان در 
تحریم و فقر مردم است.«

فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید دارد؛»دولت 
و آقــای پزشــکیان باید در تعامــل با مقام 
رهبری و با افــکار عمومی کار خود را پیش 

ببرد و تندروها را جا بگذارد.«
مشروح گفتگوی خبرآنلاین با عباس عبدی، 
فعال سیاســی اصــلاح طلــب را در ادامه 

می خوانید؛
سوی  از  ســیگنال هایی  عبدی!  آقای 
دولت ایران برای مذاکره با دولت جدید 
شما  ارزیابی  می شــود،  دیده  آمریکا 

چیست؟
در ایران چه چیزی شفاف است که این یکی 
باشــد؟ تازه همه چیز هم شفاف شود بعید 
است این مورد شفاف شود. ولی منطقا دلیلی 
برای پرهیز از مذاکــره وجود ندارد هر چند 

نتیجه بخشــی مذاکره را نمی توان تضمین 
کرد.

پیش بینــی می کنید مجــوز مذاکره 
مســتقیم با آمریکا به دولت پزشکیان 

داده شود؟ 
نمی دانــم. در هر صورت ادامه چنین وضعی 
برای کشور ممکن نیست. یا زنگی زنگ، یا رو 
می روم. تداوم این وضع با آمدن و رفتن یک 
دولت تغییری نخواهد کرد مگر این که دولت 
جدید دنبال تغییر این وضعیت باشد کاری 

که دولت قبل نمی توانست انجام دهد.
با توجه به روی کار آمدن ترامپ و تجربه 
ای که با او داشتیم، فکر می کنید مذاکره 

با او شدنی هست؟ 
پاسخ به این پرسش نیازمند اطلاعات دقیق از 
انگیزه های طرف مقابل است که بعید می دانم 
در دسترس باشد. ایران می تواند گفتگو کند 

ولی به نتیجه نرســد. مثــل مذاکرات ۸ ماه 
پیش حماس که به نتیجه نرســید ولی الان 
پذیرفته انــد. بدون آن مذاکــرات بی نتیجه، 

امروز ایده ای برای توافق وجود نداشت.
سیاست دولت چهاردهم نشان می دهد 
به جای تمرکز بر روی شــرق، به دنبال 
ارتباط با همه کشورهاست، این را چطور 

ارزیابی می کنید؟
این سیاست کاملا درستی است. اصولا شرق 
و غرب را از ذهن بیــرون ببریم باید با همه 
کشــورها در چارچوب تامیــن منافع ملی 

همکاری کنیم.
با  چقدر تندروها و مخالفــان مذاکره 

آمریکا ممکن است کارشکنی کنند؟
آنها در هر چیزی که به تامین رفاه و آسایش 
مردم منجر شــود با حداکثر توان کارشکنی 
خواهند کرد. دولت و آقای پزشکیان باید در 
تعامــل با مقام رهبری و با افکار عمومی کار 

خود را پیش ببرد و تندروها را جا بگذارد.
بارها شاهد حملات  اخیر  در هفته های 
بحث  به  همفکرانش  و  جلیلــی  آقای 
مذاکره بــا آمریکا بودیم، چقدر ممکن 

است دوباره ایجاد خلل کنند؟
همانطور که گفتم بطور کلی تندروها دنبال 
جنگ هســتند و بــه کمتــر از آن رضایت 
نمی دهند. نانشــان در تحریــم و فقر مردم 

است. 
آقای عبدی! ممکن است دوباره برجام 

جدیدی شکل بگیرد؟
 نمی دانم چه خواهد شــد. طبعا باید بسوی 

حل مسأله رفت و این شدنی است.
پیش بینــی می کنید اگــر مذاکرات 
جدیــدی شــکل بگیــرد، فرمانده 
دیپلماسی ایران چه کسی خواهد بود؟ 

 ایــن موضوع اهمیت چندانی ندارد. موضوع 
اصلــی و مهم وجــود و شــکل گیری اراده 
حکومت برای ورود به این مســأله و حل آن 

در صورت امکان از طریق گفت وگو است.

مدیران ســازمان تعزیرات حکومتی با 
یادگار امام دیدار کردند. 

به گزارش جماران، حجت الاسلام والمسلمین 
ســید حســن خمینی در این دیــدار طی 
ســخنانی با اشــاره به ســابقه شکل گیری 
تعزیرات حکومتی در دهه ۶۰، گفت: فســاد 
اقتصادی ریشه در خصلت »طمع« آدمیزاد 
دارد. معمولا انســان طمع بــه افزایش مال 
دارد و به سمت هر کاری می رود که او را به 
این هدف برساند. برای مقابله با این ویژگی 
گاهی عوامل اقتضایی از بین برده می شود و 
گاهــی هم از طریق  ایجاد مانع با آن مقابله 
می شود. امام شخصیتی بود که اقتضائات را 
از بین برد و با اثر معنوی خویش، انسان ها را 
بهتر کرد. لذا انســان ها در آن دوران نه تنها 

مال انــدوزی نمی کردند، بلکــه آن را برای 
جبهه ها می بخشیدند. البته در نگاه کلی، این 
ویژگی انقلاب هاست که انسان ها را دگرگون 
می کند. وی با اشــاره به نقش اساسی مردم 
در عرصه های مختلــف امنیتی و اجتماعی 
در اوایل انقــلاب گفت: کودتای نوژه را مادر 
یک خلبان لو داد. اگر تحول در مردم ایجاد 
شــود، نیاز به داغ و درفش نیست. از همین 
رو باید ابتدا ســراغ از میان بردن زمینه های 
آن طمع ها رفت. اما اگر به طور کامل موفق 
به این کار نشدیم، ایجاد مانع لازم می شود. 
موانع نیز دو گونه اســت؛ گونه ای از موانع، 
قانونی و همان کنترل های رســمی است و 
گونه دیگری موانع، ســاختاری است. چرخه 
صحیــح عرضه و تقاضا جزو این گروه دوم از 

موانع است. اگر تولید در داخل تنظیم شود، 
قاچاق هــم کمتر خواهد شــد. البته نهایتاً 
مشــکل به طور کامل حل نخواهد شد و به 
خصوص بــا توجه بــه یارانه هایی که دولت 
می دهد وجود یک ســاختار بــرای مقابله با 

طمع ورزی ها لازم است. 
سید حســن خمینی با اشاره به وضعیت بد 
اقتصادی جامعه و غیرقابل تشکیک خواندن 
آن، گفت: بخشی از این وضع به سست شدن 
ریشــه های معنوی و بخــش دیگر به طمع 
ورزی، فقر، تبعیض و تســری بیماری فساد 
برمیگردد. اگر با چند فاسد برخورد نشود، کم 
کم سایرین فاسد خواهند شد، چرا که وقتی 
یک شیشه شکسته باشد، سایرین هم تشویق 
شــده و  به آن ســنگ خواهند زد. به سبب 

فشارهای بیرونی و اشکال ساختارهای درونی 
که باید کل حاکمیت با شجاعت به اصلاح و 
جراحی آن تن دهند، این معضلات در کشور 
وجود دارد. البته در نهایت برای حل بخشی 
از مشــکل باید به روش های قانونی همچون 
تعزیرات متوسل شد. ولی وقتی ابعاد ارزشی 
و ساختاری تضعیف شــود، بار عمده ای بر 
دوش دســتگاههایی چون تعزیرات می افتد 
که ایــن تحمیل، منصفانه نیســت و طبعاً 
مسئولیت زیادی را ایجاد خواهد کرد. البته 
درون ایــن مجموعه نیز بایــد نظارت وجود 

داشته باشد.
وی در پایان گفت: فشار زیادی روی جامعه 
وجود دارد که بخش عمده آن به دلیل ضعف 

بازوهای معنوی و ساختاری است. 

سخنگوی قوه قضائیه: پرونده چای دبش 
پرونده بســیار مهمی است که ۶۱ متهم 
دارد و ۲۳ جلســه دادگاه بــه صورت 
دوشیفته برگزار شــد و تشکیل شده 
اســت و ۳۶ نفر از متهمینی که در این 
پرونده مطرح بودند اخذ آخرین دفاع از 

آنها به عمل آمده است.
به گزارش ایســنا، اصغر جهانگیر در نشست 
خبری روز گذشته )چهارشنبه( ضمن تسلیت 
شــهادت دوقاضی دیوان عالی کشــور گفت: 
حجت الاسلام رازینی و حجت الاسلام مقیسه 
دو قاضی شــریف و توانمنــد قضایی بودند و 
اگرچه جایشان خالی است ولی راهشان همان 
راهی است که دیروز شهدای قضائیه این راه را 

نشان داده بودند.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره کاندیداتوری افراد دارای پرونده قضایی 
برای انتخابات  فدراسیون فوتبال گفت: صرف 
داشتن پرونده قضائی نمی تواند مانع شرکت 
در انتخابــات باشــد؛ مگر اینکــه فیفا برای 
پرونده های باز قضایی ممنوعیت و محدودیتی 
در نظر گرفته باشــد که ایــن موضوع را باید 
فدراســیون فوتبال پیگیری کند. سخنگوی 
قوه قضائیه در پاســخ به سوالی درباره اینکه 
برای مقابله با آلودگی هوا فارغ از کلی گویی 
و شعارها چه اقداماتی شــده گفت: دستگاه 
قضایی در همه استان ها مکلف شده موضوع را 
پیگیری کنند و الان دادستان های ما نسبت به 
قانون هوای پاک اقدامات خوبی شروع کردند 

و اطلاع رسانی می شود.
وی گفــت: در خصــوص قانون هــوای پاک 
پرونــده ای در مجتمع قضایی کارکنان دولت 
تحت رســیدگی قرار گرفته که پس از صدور 
کیفرخواست از سوی دادسرای تهران چند نفر 

متهم شناخته و محکوم شدند.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: یکی از آنها یکی 
از معاونین سازمان ملی استاندارد به اتهام سوء 
اســتفاده از مقام و موقعیت شغلی مرتبط با 
تکالیف مقرر در ماده ۲ قانون هوای پاک است. 
یکی دیگر از ایــن افراد یکی از معاونین وزیر 
نفت است که به اتهام ترک فعل و عدم انجام 

وظایف قانونی خود است.
وی ادامه داد: یکــی دیگر از متهمان یکی از 
معاونان وزارت نیرو که به اتهام سوء استفاده 
از مقام و موقعیت شــغلی از حیث عدم عمل 
به وظایف و تکالیف مقــرر در ماده ۲۳ آیین 

نامه فنی در زمینه کنترل و کیفیت آلودگی 
گازهــای خروجی نیروگاه های مازوت ســوز 
محکوم شــده اســت. یکی دیگر هم یکی از 
معاونین ســازمان ملی اســتاندارد به دلیل  
سوءاستفاده از مقام و موقعیت شغلی از طریق 
ترک فعل مقــرر در  ماده۷ قانون هوای پاک 
است و نفر بعدی هم یکی از معاونان سازمان 
محیط زیســت به دلیل سو استفاده از مقام و 
موقعیت شغلی است. دادگاه طبق ماده  ۵۷۶ 
قانون مجازات هر متهم را به  ۳ سال انفصال  
از  خدمات دولتی محکوم شدند ولی چون دو 
نفر با حکم بازنشستگی روبرو شدند مجازات 
انفصالشــان به  مجازات جزای نقدی تبدیل 

شده است.
وی گفت: علاوه بر اینها برای  ۹  نفر از مدیران 
بــه دلیل ترک فعل در خصوص  قانون هوای 
پاک پرونده  تشکیل شده و در شعبه بازپرسی 
کارکنــان دولت در حال رســیدگی اســت. 
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت پرونده ســقوط بالگرد 
رئیس جمهور شــهید )سید ابراهیم رئیسی( 
گفــت: پرونده در ســازمان قضایی نیروهای 
مسلح در حال بررسی است و  تاکنون ادله و 
شواهدی که نشان دهنده اقدامات خرابکارانه 
باشد به دست نیامده است و تحقیقات ادامه 
دارد. جهانگیــر در پاســخ به ســوالی درباره 
آخرین وضعیت پرونده عامل حمله به سفارتِ 
آذربایجان گفت:  پرونده پس از صدور رای به 
تایید دیوان عالی کشور رسید. نامبرده محکوم 
به قصاص نفس شــد و پرونده جهت اجرا به 
اجرای احکام جنایی تهران ارسال شده است 
و به محض اینکه اولیای دم مراجعه و تقاضای 
قصاص کنند مراحل بعــدی صورت خواهد 

گرفت.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره »خودکشــی یک جاســوس در زندان 
ســمنان« گفت: درباره نام برده باید توضیح 
دهم که ایشان در مهرماه سال جاری با خودرو 
شــخصی که مجهز به انواع تجهیزات فنی با 
کاربردهای مختلف بــوده از مرز دوغارون به 
عنوان گردشگر وارد کشورمان شده است.  نام 
برده متولد کشور نامیبیا و تبعه سوئیس بوده 
که پس از عبور از چند اســتان وارد سمنان 
شــده و در منطقه دلتای نظامی که منطقه 
ممنوعه نظامی اســت، حین عکسبرداری از 
منطقه ممنوعه دســتگیر و بــه اتهام عکس 

برداری از مناطق ممنوعه و به اتهام همکاری 
با دول متخاصم بازداشت و در نتیجه به زندان 

منتقل شده است.
وی ادامــه داد: در روز حادثه نام برده پس از 
صرف صبحانه به صورت سرپایی که فیلم آن 
موجود اســت در غیاب هم ســلولی خودش 
برق ســلول را خاموش کــرده و در نقطه ای 
که امکان رصد دوربین وجود نداشته و امکان 
ضبط دوربین نبوده با استفاده از برشی که در 
پارچه موجودی که در پرده ورودی سرویس 
بهداشتی بوده موفق شده که خودش را حلق 
آویز کنــد.  بلافاصله  کادر زندان حضور پیدا 
کردند و  اقدامات درمانی موثر واقع نشده و نام 

برده در اثر خودکشی  فوت کرده است.
سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت 
پرونده چای دبــش گفت: پرونده چای دبش 
پرونده بســیار مهمی است که ۶۱ متهم دارد 
و ۲۳ جلسه دادگاه به صورت دوشیفته برگزار 
شد و تشکیل شده است و ۳۶ نفر از متهمینی 
که در این پرونده مطــرح بودند اخذ آخرین 
دفاع از آنها به عمل آمده اســت.  رســیدگی 
بــه پرونده بــا رعایت عدالــت و انصاف و در 
چارچــوب قوانین مقــررات و بدون ملاحظه 
کاری و محافظه کاری صورت خواهد گرفت و 
اطلاع رسانی لازم در خصوص ابعاد این پرونده 

در وقت مقرر صورت خواهد پذیرفت.
جهانگیر درباره فرایند دادرسی و اینکه پیش 
از این گفته شده بود که رسیدگی به  پرونده 
چای دبش تا پایان آذر به اتمام خواهد رسید، 
گفت: در فرایند رسیدگی ممکن است مطابق 
تحقیقات متهمان جدید یا مســتندات تازه 
کشف شود که این مسائل ممکن است روند 
رسیدگی را طولانی کند که البته نشانه خوبی 

است و حاکی از دقت در فرایند دادرسی است. 
ســخنگوی قوه قضائیه درباره انتشار خبری 
مبنی بر صدور حکــم اعدام برای تتلو گفت: 
چیزی که درباره ایشــان قبلا گفتیم هنوز به 
قوت خود باقی است و هنوز حکم قطعی برای 

او صادر نشده است.
وی درباره دستگیری متهم مربوط به حادثه  
تروریستی اخیر و شهادت دوقاضی گفت: در 
خصوص این حادثه تروریستی تعدادی از افراد 
شناسایی و دستگیر شــدند که در بین افراد 
دســتگیر شــده چند نفر از عوامل گروهکی 
موجود هســتند که تحقیقات از آنها شــروع 
شده اســت.  وی  در مورد نفوذی بودن این 
فرد گفت: در اینکه او بــه عنوان یک مزدور 
بیگانه عمل کرده هیچ شکی نیست و در مورد 
اینکه با کدام از گروه ها ارتباط بیشتری داشته 
و از طریق آنها  تغذیه شده، مطالب جدیدی 
به دســت آمده  که ان شــاءالله اطلاع رسانی 

خواهد شد.
ســخنگوی قوه قضائیه گفت: در روز گذشته 
هم  فردی در یکی از استان ها  شناسایی شد 
که ظاهراً  اسلحه را با هماهنگی ایشان منتقل 
کرده بود  و آن فرد دســتگیر شده و در حال 
اعزام به تهران است. وی در پاسخ به این سوال 
که دربــاره پرونده دیالیز صفاقی که منجر به 
فوت چند نفر شــده بود، قــوه قضائیه اطلاع 
رسانی خاصی نکرده است، درباره این پرونده 
بررسی ها به کجا رسیده و چند نفر بازداشت 
شــدند، گفت: وظیفه دســتگاه قضایی ارائه 
گزارش نیست بلکه رسیدگی به هر گزارشی 
که ارسال می شود، ملاحظه مستندات و جمع 
آوری دلایــل و در نهایــت تصمیم گیری و 

صدور و ابلاغ رای است.
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